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Vychází měsíčně  

Vážení spoluobčané, 
občas se nacházím v tako-

vém stavu, že pořádně nevím, co je 
důležité a o čem bych se měl s vámi 
podělit. Vidíte, asi i u mě občas pro-
pukne taková ta profesní slepota, 
kdy se toho sice hodně vykoná, ale 
už to bereme trochu jako samozřej-
most a čekáme na něco o trochu 
„většího“. Proto se nebojte, kdykoliv 
mě potkáte, sdělit mi svůj názor. 
Jestli byste chtěli něco doplnit, 
upřesnit, vysvětlit určitou záležitost, 
která by se dotýkala většího počtu 
občanů a mohla by tak pomoci ve-
řejnému mínění o některých problé-
mech, které nás provázejí.  
Je zde ale přece jen několik záleži-
tostí, které bych chtěl zmínit. Pře-
stěhovala se nám městská knihovna 
do nově zrekonstruovaných prostor 
v budově bývalé spořitelny na ná-
městí Míru. Určitě si tím pádem kla-
dete otázku, co bude dále s pro-
storem ve spodním patře městské-
ho úřadu. V první řadě je potřeba 
ho zcela zrekonstruovat a následně 
by zde měla být umístěná kancelář 
podatelny, matriky, pokladny a soci-
ální pracovnice. Tedy kanceláře, 
které využíváte nejvíce a nebudete 

tak muset absolvovat 
další schody do vyšší-

ho patra. Díky připravovanému 
vstupu z boku budovy bude tento 
přístup zcela bez schodů, a tedy ne-
poměrně dostupnější pro například 
starší občany, nebo pro občany se 
sníženou pohyblivostí. Zde bych te-
dy velice rád poděkoval žákům naší 
základní školy a samozřejmě také 
jejich pedagogům a asistentům za 
obrovskou pomoc při stěhování 
všech svazků knih. Utvořený řetěz 
byl neskutečný a bylo velice potěšu-
jící všechny účastníky pozorovat při 
vzájemné spolupráci. Jako poděko-
vání lze tak brát dokončení rekon-
strukce běžeckých drah na školním 
hřišti, které jsou opatřeny zcela no-
vým povrchem vyhovujícím všem 
platným předpisům. Pokud nám bu-
de Plzeňský kraj i v příštím roce na-
kloněn tak jako doposud, budeme 
moci za přispění dotace dokončit i 
opravu přilehlého hřiště, což by 
opět přispělo k vyššímu využití 
předmětné plochy. Navíc je počítá-
no s doplněních některých herních 
prvků pro nejmenší, takže by ná-
sledně školní hřiště sloužilo jako 
jakási nová multifunkční herní plo-
cha pro všechny věkové kategorie. 
Otázkou příštího roku bude ale tak-
též umístění atrakcí pouťových slav-
ností, jestli je bude možné ponechat 

na stávajícím místě, nebo 
budeme hledat místo nové. To ale 
bude ještě předmětem řešení začát-
kem příštího roku.  
Chtěl bych taktéž upozornit na za-
čátek výstavby nové kanalizace 
v Šitboři. Již začaly výkopové práce 
a musíme se tak na nějaký čas smí-
řit s určitými omezeními, bez kte-
rých se taková stavba neobejde. 
Celá akce se dotkne autobusové do-
pravy, kdy po nezbytně dlouhou do-
bu nebude do Šitboře zajíždět auto-
bus, nebo taktéž samotný průjezd 
obcí bude z určité části omezen. O 
všem ale budou dotčení obyvatelé 
informováni včas a v případě jaké-
hokoliv dotazu se neváhejte na mě, 
nebo na pana místostarostu obrátit.  
Závěrem mi dovolte vyslovit velké 
poděkování všem organizátorům a 
účastníkům divadelní přehlídky, kte-
rá se setkala s velice kladným ohla-
sem. Je vidět, že kultura v našem 
městě žije a jsem si jistý, že žít bu-
de i nadále.  
Vážení spoluobčané, přeji všem pří-
jemné prožití nastávajícího adventu 
a přece jen, jako každý rok vám 
přeji pohodu a klid. Alespoň během 
tohoto svátečního času… 
Děkuji za pozornost,  
   Martin Kopecký, starosta stránka 1 

Divadelní festival V Kravatě  
Ve dnech 3. – 6. 11. se uskutečnil 
2/16. ročník divadelního festivalu 
V Kravatě. Symbolem festivalu se 
opět stala žlutá kravata, kterou ve 
zmenšené podobě pro všechny 
účastníky vyrobili žáci základní ško-
ly. Během celého festivalu mohli di-
váci zhlédnout 4 večerní představení 
a 3 divadla pro děti. Na programu 

nechyběly ani výtvarné dílny. Festi-
val byl zahájen ve čtvrtek 3. 11. 
proslovem pana místostarosty Mgr. 
Jakuba Jansy, který festivalu 
popřál hladký průběh a mnoho 
spokojených diváků. Poté ho 
na jevišti vystřídal soubor 
z Horšovského Týna s tragiko-
medií Neběhej s nůžkama v ru-
ce. Následující den se festi-
val rozjel již naplno. Dopoled-
ne zaplnily hlediště děti z ma-
teřské a ze základní školy, aby 
společně zhlédly loutkové 
představení od Divadýlka Kuby 
s názvem Kašpárek to zařídí. 

Večerního představení se 
skvěle ujal divadelní soubor 
JakoHost z Plzně se scénic-
kým čtením Adresát nezná-
mý. Sobotní odpoledne pat-
řilo dětem. Divadelní studio 
D3 Karlovy Vary přivezlo 
svoji milou zimní adaptaci 
knihy Vladimíra Vančury Ku-
bula a Kuba Kubikula, která 

potěšila i nejedno-
ho dospělého divá-
ka. Před třetím ve-
černím představe-
ním proběhlo slavnostní 
uvítání souborů u starosty 
města pana Bc. Martina 
Kopeckého. Jedná se o tra-
diční akt, kdy starosta 
města osobně poděkujeme 
souborům za účast na pře-
hlídce, předá jim účastnic-
ké listy a požádá zástupce 
souboru o podpis do pa-
mětní knihy. Večer byl za-

hájen vzpomínkou na zakladatele 
přehlídky pana Jiřího Pelikána, který 
k divákům promluvil skrze svá krát-
ká literární díla. Slova za něj uvedli 

v život členové poběžovického diva-
delního souboru, kteří i krátkou 
ukázkou dokázali zaujmout a potě-
šit. Navázal pak na ně ochotnický di-
vadelní soubor z Hostouně s komedií 
Nejlepší jsou studený. Nedělní diva-
delní program zahájila divadelnice 
Nána, jež tentokrát přivezla do Po-
běžovic stádo oveček. Její Ovčí po-
hádky si vyposlechlo několik desítek 
diváků. Závěrečného představení a 
tím i ukončení festivalu se zhostil 
soubor z nedalekého Kouta na Šu-
mavě Pokoutníci. Své diváky pobavil 
s autorským Malým kabaretem. 
V rámci festivalu proběhly také tři 
výtvarné dílny, neboť k divadlu ne-
odmyslitelně patří šikovné ruce, jež 
přichystají i tu nezáludnější rekvizitu 
či scénu. Děkujeme členům poběžo-
vického souboru za výpomoc při or-
ganizaci festivalu, děkujeme Plzeň-
skému kraji za jeho finanční podpo-
ru a především děkujeme všem de-
sítkám divákům, díky kterým byl 
festival neobyčejným kulturním zá-
žitkem.       Kolektiv organizátorů 

Listopad – 17. 11. – další státní 
svátek, od roku 1989 nazvaný 
Dnem boje za svobodu a demo-
kracii. Kdysi to býval jen Den 
studentů, ale nebylo volno. Ale 
já bych se ráda vrátila k tomu už 
staršímu. 28. říjen 1918. Vznik 
Československa a sláva s ním 
spojená. Udělování medailí a  
připomínka lidí, kteří nežili jen 
pro sebe, ale i pro svůj národ a 
pro všechny obyčejné lidi. Hlavní 
slavnosti probíhají se vší parádou 
sice v Praze, ale takoví lidé žijí i 
daleko od tohoto sídla.  
A tak: Pražský Hrad nebo pobě-
žovické kino? Tady u nás doma 
poběžovické kino. Tím myslím 
místo, kde se odehrává udělová-
ní diplomů, květin, dobrých dár-
ků a hlavně! Ocenění skrom-
ných, opravdu užitečných a dob-
rých lidí a jejich života. Hana Pe-
likánová – „obyčejná“, ale skvělá 
paní učitelka z mateřinek!!! A 
opět učitelka Miroslava Šebesto-
vá, takto obětavá překladatelka 
a „styčný důstojník“ mezi dvěma, 
tak trochu politikou oddělenými 
sousedy, ale hlavně znovu UČI-
TELKA i češtiny a výborná pe-
dagožka! Jeden za sloupů pobě-
žovické základní školy. Školu to-
tiž nedělají jen zákony a peníze, 
ale hlavně obětaví a opravdoví li-
dé. A  pan doktor Jan Vogeltanz? 
Člověk s velkým potenciálem, 
který mohl v Praze udělat karié-
ru. Přesto zůstal věren rodným 
místům a věnoval velkou část ži-
vota i své mamince, kdysi mojí 
velmi oblíbené paní učitelce, Jo-
sefě Vogeltanzové. Staral se o ni 
do konce jejího života. A pobě-
žovická legenda - pan Jiří Volfík. 
„Liďák,“ dnešní hotel Hubertus si 
bez něj neuměl nikdo představit. 
A ne každý věděl, že ho vlastně 
obsluhuje reprezentant Česko-
slovenska a navíc statečný člo-
věk, který dokázal pomoci lidem, 
kteří o to stáli, odejít za hranice 
do svobodného světa. Sám si to 
pak odpykal v absolutní nesvo-
bodě. V dolech v Jáchymově. 
Možná by si zasloužil pamětní 
desku, a to na budově hotelu 
Hubertus. A co příští rok? Další 
ocenění? Což takhle vzpomenout 
i na ty, kteří využili celkové uvol-
nění po roce 1989 a postarali se 
o obnovu kdysi slavného parku, 
o naučnou stezku věnovanou 
těžbě živců, o znovuzrození kap-
ličky sv. Prokopa. Stálo to nejen 
mnoho fyzické práce, ale i shá-
nění potvrzení a povolení a sa-
mozřejmě i patřičných dotací. 
Pravda, obnova zámku nevyšla. 
Ale to nebylo zdaleka v jejich 
moci. Už oni první Dobrohostové 
připomněli i Richarda Coudenho-
ve Kalergi. Tím nemyslím jen po-
někud díky neobratné politice  
zdiskreditovanou Panevropu. Ob-
čanské sdružení Dobrohost uspo-
řádalo zdarma i řadu přednášek  
v hotelu Hu-

dokončení na str. 6. 
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Výběr z usnesení 1. zasedání Zastupitelstva města Poběžovice ze dne 20.10. 2022 
♦ Zastupitelstvo města schvaluje navržený program ustavujícího zasedání Zastupitelstva města 

Poběžovice.  
♦ Zastupitelstvo města ověřovateli Zápisu z ustavujícího zasedání Zastupitelstva města Poběžovice 

členy zastupitelstva Pavla Veseláka a Jaroslava Kukačku, jako náhradník je zvolen Pavel Rubáš. 
♦ Zastupitelstvo města schvaluje pro volební období 2022-2026 volbu jednoho místostarosty.  
♦ Zastupitelstvo města stanovuje v souladu s ustanovením §71 odst. 1 písm. a) zákona č. 

128/2000 Sb., o obcích, že dlouhodobě uvolněni budou členové zastupitelstva pro výkon funkce 
starosty a místostarosty města.  

♦ Zastupitelstvo města volí na základě ust. §84, odst. 2, písm. m) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, 
starostou města Poběžovice člena zastupit. města Bc. Martina Kopeckého, nar. ***, bytem ***.  

♦ Zastupitelstvo města volí na základě ust. §84, odst. 2, písm. m) zákona č. 128/2000 Sb., o ob-
cích, místostarostou města Poběžovice člena zastupitelstva města Mgr. Jakuba Jansu, nar. ***, 
bytem ***, přičemž pro funkci místostarosty bude člen zastupitelstva uvolněn od 1.11.2022.  

♦ Zastupitelstvo města volí na základě ust. §84, odst. 2, písm. m) zákona č. 128/2000 Sb., o ob-
cích, členem Rady města Poběžovice člena zastupitelstva Pavla Veseláka, nar. ***, bytem ***.  

♦ Zastupitelstvo města volí na základě ust. §84, odst. 2, písm. m) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, 
členem Rady města Poběžovice členku zast. Ing. Zdeňku Raiserovou, DiS., nar. ***, bytem ***.  

♦ Zastupitelstvo města volí na základě ust. §84, odst. 2, písm. m) zákona č. 128/2000 Sb., o ob-
cích, členem Rady města Poběžovice členku zast. Dominiku Adamcovou, nar. ***, bytem ***.  

♦ Zastupitelstvo města zřizuje na základě ust. §84, odst. 2, písm. l) zákona č. 128/2000 Sb., o 
obcích, Finanční výbor Zastupitelstva města Poběžovice a Kontrolní výbor Zastupitelstva města 
přičemž oba výbory budou tříčlenné. 

♦ Zastupitelstvo města volí na základě ustanovení §84, odst. 2, písm. l) zákona č. 128/2000 Sb., o 
obcích, předsedou Finančního výboru Zastupitelstva města Poběžovice člena zastupitelstva RN-
Dr. Karla Špačka, Ph.D., nar. ***, bytem ***.  

♦ Zastupitelstvo města volí na základě ustanovení §84, odst. 2, písm. l) zákona č. 128/2000 Sb., o 
obcích, předsedou Kontrolního výboru Zastupitelstva města Poběžovice člena zastupitelstva Ing. 
Josefa Kučeru, nar. ***, bytem ***  

Výběr z usnesení 1. zasedání Rady města Poběžovice ze dne 24. 10. 2022  
♦ Rada města Poběžovice bere na vědomí zprávu z kontroly plnění usnesení z předchozích schůzí 

Rady města Poběžovice. 
♦ Rada města stanovuje, že dle §108, odst. 2 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích může závěsný 

odznak s velkým státním znakem při významných příležitostech a občanských obřadech užívat 
místostarosta a při občanských obřadech i ten člen zastupitelstva, který byl pověřen zastupitel-
stvem města k přijímání projevu vůle snoubenců, že spolu vstupují do manželství.  

♦ Rada města bere na vědomí revizní zprávu o havarijním stavu komínu na budově č. p. 92 v ulici 
Vranovská a ukládá starostovi zajistit jeho opravu v co nejbližším termínu.  

♦ Rada města bere na vědomí žádost o výměnu radiátorů ve 3 místnostech nájemního bytu č. 6, 
Pohraniční Stráže 116 a pověřuje správce bytového fondu zajištěním jejich výměny.  

♦ Rada města schvaluje prodej traktoru Zetor 7011, RZ P02 7716, rok výroby 1981, výrobní číslo 
7001-020394 panu T*** Š***, bytem Polní Voděrady 103, 280 02 Kolín za nabídnutou cenu 
151.510,-Kč a pověřuje starostu uzavřením kupní smlouvy ve znění tohoto usnesení. V případě 
odstoupení kupujícího od smlouvy přechází kupní právo na další nejvyšší cenovou nabídku.  

♦ Rada města schvaluje pronájem nebytových prostor - garáže v byt. domě Krátká č. p. 141 o 
výměře 20,2 m2 panu M*** H***, bytem *** za měsíční nájem 125,- Kč/1 m2, s účinností od 
1. 11. 2022 na dobu neurčitou a pověřuje starostu uzavřením smlouvy o nájmu.  

♦ Rada města bere na vědomí žádost o prodej staveb. parcely v katast. území Poběžovice a pově-
řuje starostu města podáním informace žadateli o plánovaných plochách určených k zastavění.  

♦ Rada města schvaluje záměr města pronajmout část pozemku p. č. 1036 v k. ú. Šitboř o výmě-
ře cca 77 m2 za účelem parkování přívěsného vozíku a skladování palivového dřeva a pověřuje 
tajemníka jeho zveřejněním dle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích.  

♦ Rada města bere na vědomí Sdělení o odpisu nedobyt. pohledávek v celkové výši 17.929,-Kč.  
♦ Rada města souhlasí s poskytnutí finančního příspěvku na Halloweenskou stezku odvahy, která 

se uskuteční v obci Ohnišťovice, a to do maximální výše 1.500,-Kč, přičemž bude poskytnut na 
základě předložených daňových dokladů.  

♦ Rada města schvaluje Smlouvu č. 1190700070 o poskytnutí podpory ze Státního fondu životní-
ho prostředí České republiky se SFŽP České republiky, se sídlem Kaplanova 1931/1, 148 00 
Praha 11, IČO: 00020729, jejímž předmětem je poskytnutí podpory na akci: „Vybudování škol-
ního pozemku pro EVVO výuku ZŠ Poběžovice“ ve výši 237 236,92,-Kč.  

♦ Rada města souhlasí s uzavřením Darovací smlouvy, jejímž předmětem je finanční dar pro ZŠ 
Poběžovice ve výši 48.160,02,-Kč, který daruje SRPŠ při ZŠ Poběžovice, se sídlem Masarykova 
282, 345 22 Poběžovice, IČ: 04638484.  

♦ Rada města bere na vědomí žádost na zpomalení dopravy a zvýšení dopravní bezpečnosti v 
ulici Žižkova a pověřuje starostu projednáním celé záležitosti s DI PČR.  

♦ Rada města souhlasí s pořádáním Cyklu multimediálních vzdělávacích pořadů Akademie třetího 
věku i v roce 2023 dle předložené nabídky a pověřuje vedoucí MKIS zasláním objednávky.  

♦ Rada města bere na vědomí nabídku na dětské představení CziDivadla Praha a souhlasí s fi-
nančním podílem města Poběžovice ve výši 50% celkových nákladů.  

♦ Rada města bere na vědomí cenovou nabídku od společnosti Bladex s. r. o. na rozšíření dveřní-
ho otvoru v bytovém domě Budovatelů 381 za celkovou cenu 11.000,-Kč (bez DPH) a pověřuje 
místostarostu zasláním objednávky.  

♦ Rada města bere na vědomí cenovou nabídku společnosti Dřevoškrt Domažlice na výrobu a 
montáž dvoukřídlých dveří do Obřadní síně MěÚ Poběžovice za celkovou cenu 51.438,-Kč (bez 
DPH) a pověřuje místostarostu zasláním objednávky.  

♦ Rada města schvaluje Smlouvu o zřízení a provozu 136-0013 Vedení emailové schránky se spo-
lečností Galileo Corporation s.r.o., se sídlem Březenecká 4808, 430 04 Chomutov, IČO: 
5448714 jejímž předmětem je zřízení a provoz emailových schránek města na doméně 
www.pobezovice.cz za poplatek na jednu emailovou schránku 39,-Kč (bez DPH) za měsíc.  

Město Poběžovice chce podpořit zá-
jemce o stavbu domů a proto připra-
vuje podmínky pro realizaci výstavby. 
V současnosti je v přípravě pět sta-
vebních pozemků na konci Smetanovy 
ulice (u podjezdu železniční trati), kte-
ré by měly být stavebníkům včetně in-
ženýrských sítí k dispozici v roce 2024. 
Přípravné administrativní práce pokra-
čují i u pozemků v jihovýchodní části 
města za ulicí Otovská směrem na jih 
k poli, kde by v budoucnu mělo být 
přes 20 stavebních pozemků, z nichž 
10 vlastní město a ostatní jsou v sou-
kromém vlastnictví.       VoK 

V Poběžovicích, na konci Květinové ulice vyrůstá 
nový rodinný dům, který je těsně „přilepený“ na 
stávající zahradní domek. Je potěšitelné sledovat, 
že i v Poběžovicích se rodí nové domy…  

V současnosti se zde spíše upravují domy starší, 
aby k bydlení vyhovovaly svým novým majitelům, 
což je také velice záslužná činnost. Důležité je, 
aby nepokračoval odliv občanů z města, ke které-
mu docházelo před několika lety. Městská knihov-
na v Poběžovicích změnila adresu. Celý knihovní 
fond byl přestěhován z přízemí budovy městského 
úřadu (nám. Míru č.p. 47) do přízemí budovy na 
nám. Míru č.p. 55 (bývalá Spořitelna). Velké díky 
za přestěhování zaslouží žáci ZŠ Poběžovice, kteří 
cca 11 tisíc knih přemístili díky živému řetězu, kte-
rým propojili oba prostory. 

Uvolněné prostory v městském úřadu budou upra-
veny tak, aby měly bezbariérový přístup a budou v 
nich sídlit úředníci města, kteří přichází nejčastěji 
do bezprostředního kontaktu s veřejností (např. 
podatelna, matrika, pokladna, popř. i některé další 
odbory nebo úředníci.) Vchod do těchto prostor 
bude nově z uličky mezi úřadem a budovou PO-
ZEP. Tím se úřad konečně zpřístupní i osobám na 
invalidním vozíku a hůře pohybliví spoluobčané ne-
budou muset absolvovat náročný výstup po scho-
dech do patra. 
Práce na obnově kostela svatého Mikuláše v Šitbo-
ři se před  zimou zastavily, ale na dokončené se-
verní zdi je vidět kolik práce a úsilí stavební firmy 
již bylo do obnovy lodi kostela investováno.  

Na návsi v Šitboři již jsou soustřeďovány betonové 
dílce, které budou sloužit nové místní kanalizaci. 
Ve II. etapě stavby bude vybudován kanalizační 
řad v celé obci s přípojkami na hranice jednotli-
vých soukromých pozemků, aby si jejich majitelé 
mohli pak připojit své nemovitosti na obecní kana-
lizaci. Akci provádí firma POHL cz, a.s., Plzeň, kte-
rá vyhrála výběrové řízení na dodavatele stavby. 
Práce mají být dokončeny do konce roku 2023.VoK  
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Třicet milovníků místní historie se 
sešlo v páteční podvečer 18. listo-
padu v Obřadní síni MěÚ Poběžovice 
na přednášce uznávaného regionál-
ního historika pana Zdeňka Pro-
cházky, jejímž tématem byly mlýny 
v Českém lese a na Pivoňce. 
Návštěvníci se dověděli mnoho zají-
mavého z poměrně nedávné histo-
rie průmyslového využití potoku Pi-
voňka a jeho vodní síly, která v mi-
nulosti roztáčela nejen mlýnská ko-
la, ale poháněla i stroje v brusír-
nách či leštírnách skla nebo ha-
mrech. Na cca 5 kilometrovém úse-
ku vodního toku od Pivoně k Pobě-
žovicím je možné vysledovat kolem 
15 různých provozů, jejichž "kola" 
poháněla Pivoňka. Vzhledem k to-
mu, že provozy průběžně vznikaly a 
zanikaly, a zbytky po některých se 
již nedají dohledat, není možné 
uvést jejich přesný počet. Převážná 
většina těchto provozů se v určité 
fázi svého vývoje zabývala zpraco-
váním skla ze skláren, které tento 
materiál vyráběly v blízkém okolí 
(většinou kolem údolí Radbuzy a 
Nemanického potoka). U některých 
významnějších provozů představil 

pan Procházka podrobnější popis je-
jich zařízení i jejich druhy výroby, či 
průběh vlastnických vztahů k nim. 
Celá přednáška byla provázena pro-
mítáním důležitých historických ma-
teriálů na plátno a tak měli návštěv-
níci možnost zhlédnout historické i 
současné fotografie zmíněných ob-
jektů, či spatřit jak vypadal oprav-
dový brousící stroj nalezený v roz-
valinách jedné zkoumané brusírny 
na Tachovsku. Velmi zajímavou 
přednášku pak uzavřela diskuse, ze 
které bylo jasné, že mnoha návštěv-
níkům téma historie jejich "rodné 
hroudy" doslova přirostlo k srdci, 
protože jejich dotazy vycházely z 
poměrně hlubokých historických 
znalostí.                                 VoK 

Halloween sice nemá v Česku ta-
kovou tradici, ale v Ohnišťovicích 
měl loňský první ročník takový 
úspěch, že se první listopadovou 
sobotu konal ročník druhý. Straši-
delná halloweenská stezka vedla 
tentokrát úzkou cestou k Božím 
mukám a dál k Černému potoku. 
Děti byly tak statečné a šikovné, 
že jí zvládly projít již za úplné tmy. 
Když šmátraly ručičkami do mísy 
plné omaštěných špaget, aby vylo-
vily gumové pavoučky, byla v nich 
malá dušička. I další úkoly byly té-

matické a děti moc bavily. Na kon-
ci dobrodružné cesty obdržely di-
plom a poklad plný zdravého i mé-
ně zdravého mlsání. Pak už násle-
dovalo posezení u rodiny Kopani-
čákových. Děkujeme všem, kteří 
se podíleli na přípravách tohoto 
příjemného setkání, všem, kteří se 
zúčastnili a přispěli svojí dobrou 
náladou a v neposlední řadě těm, 
kteří si dali záležet na svých hal-
loweenských kostýmech. 
       
       Veronika Šupová 

V sobotu 22. října 2022 se v Ma-
teřské škole Poběžovice uskutečnil 
Den otevřených dveří. Stalo se tak 
proto, že před deseti lety, přesně 
na den, otevřela nová budova škol-
ky své dveře dětem.  
Malá oslava 10. narozenin byla za-
hájena slavnostním proslovem ředi-
telky a místostarosty města. 
K dobré náladě přispělo malé vy-
stoupení dětí ze všech tříd. Pozvali 
jsme bývalé zaměstnance, kolegy a 
kolegyně ze ZŠ, zástupce města a 

samozřejmě i zástupce stavební fir-
my POHL, která nám školku posta-
vila. Přišly i obě bývalé ředitelky, a 
protože se konal den otevřených 
dveří, požádali jsme o jejich odem-
čení a otevření tu služebně nejzku-
šenější z nás, paní Hanu Pelikáno-
vou. Ta si slavnostní odemykání 
školky zopakovala, protože před ví-
ce než 40 lety otevírala budovu pů-
vodní mateřské školy. Je to neuvě-
řitelné, ale tenkrát jsem mezi první-
mi dětmi ve školce byla i já. Ná-
vštěvníci si u nás mohli prohlédnout 
prostory, zahradu a nahlédnout do 
zákulisí provozu školky. Naše paní 
kuchařky připravily pro všechny 

ochutnávku svačinek, které děti ve 
školce dostávají a další občerstvení, 
aby nám při prohlížení kronik, foto-
grafií a prohlídce školky nevyhládlo. 
K dispozici byla rozsáhlá fotodoku-
mentace ze stavby nové školky, 
z celých deseti let provozu i z hlubší 
historie staré budovy. Mnozí ná-
vštěvníci, někteří už s doprovodem 
vlastních dětí, se na fotografiích po-
znávali a zavzpomínali společně na 
svá dětská léta.  
Odpoledne se protáhlo do večera, 
kdy u nás zůstali bývalí zaměstnan-
ci a věřte, že bylo o čem povídat. 
Celé tohle velmi příjemné odpoled-
ne by se nestalo, kdyby nám na 
dveře školky nezaklepala naše sou-
sedka p. Helga Janáková se slovy: 
„Holky já pořád čekám, že dostanu 
něco ke kávě, a vy nic…?“ Přinesla 
nám Poběžovicko z roku 2012 ze 
slavnostního otevírání školky a tím 
nám naše výročí připomněla. Při-
znávám, že bez ní bychom my 
„holky ze školky“ tyto krásné 10. 
narozeniny úplně zaspaly. Něco ke 
kávě tak samozřejmě bylo pro ni i 
všechny, kteří na oslavu přišli. Moc 
děkujeme. 
Přeji nám, dětem, rodičům i školce 
do dalších roků VŠECHNO NEJLEP-
ŠÍ!!!              Mgr. Lenka Pekárová 
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Osadní výbor (a nejen ten) zve na 
 

Zámělíčské rozsvícení 
vánočního stromku 

 
Poprvé se také u nás uprostřed vsi 

rozzáří stromeček, 
přijďte se podívat ! 

 

Občerstvení zajištěno. 
  

Kdy a kde ? 
V neděli 27. 11. 2022 od 17 hodin 
v Zámělíči „u autobusové zastávky.“ 

Těšíme se na Vás ! 
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Na čtyři desítky poběžovických ob-
čanů se sešly ve sváteční odpoled-
ne 28. října v místním kině, aby se 
zúčastnily již druhého slavnostního 
předávání ocenění významným 
místním občanům, kteří se zaslou-
žili o věhlas Poběžovic, či o rozvoj 
kulturního, sportovního a společen-
ského života ve městě. 
Moderování akce se s velkou grácií 
ujala Mgr. Eva Vondrašová, která v 
úvodu přivítala všechny přítomné. 
Dnešní oceněné osobnosti přirov-
nala k hrdinovi filmu Forest Gump, 
protože stejně jako on museli i po-
běžovické osobnosti překonat ne-
spočet překážek, aby dosáhli svého 
vysněného cíle. Představila i učitele 
ZUŠ Horšovský Týn a Stod p. Mi-
chala Poula DiS., (klavír) a Mgr. 
Annu Zoubkovou (housle), kteří se 
spolu se svým žákem Petrem Vej-
vančickým postarali o hudební do-
provod celé akce. Poté vyjádřila ra-
dost nad tím, že může opět přivítat 
staronového starostu města Bc. 
Martina Kopeckého, který dostal od 
občanů důvěru i pro další volební 
období. Starosta pak přivítal vše-
chny přítomné radní, zastupitele, 
laureáty na ocenění, hosty i občany 
města. Uvedl, že myšlenka na u-
spořádání této akce jej napadla při 
předávání vyznamenání preziden-
tem Zemanem právě ve sváteční 
Den vzniku samostatného Česko-
slovenského státu (1948). Vycházel 
z toho, že Poběžovice nejsou jen 
Brokof, Smetana nebo Richard 
Coudenhove-Kalergi, kteří v Pobě-
žovicích kdysi působili, ale jsou zde 
i občané, kteří zde působili nedáv-
no nebo působí i v současnosti a 
jsou pro město tak důležití, že si 
nejvyšší ocenění, které jim může-
me dát právem zaslouží. Jsou pro 
nás inspirací a dělají Poběžovice 
Poběžovicemi takovými, jakými je 
chceme mít a za to jim vyjádřil vel-
ký dík. Představování jednotlivých 
oceněných probíhalo formou me-
dailonků, promítaných na plátno. 
První oceněnou kategorií je oblast 
historie, ve které je oceněným 
PhDr. Jan Vogeltanz. Regionální 
historik, zajímající se vojenskou 
historii, hlavně o uniformy armád. 
Vydal několik knih s touto témati-
kou, z nichž některé si sám ilustro-
val.  Podstatné informace z jeho ži-
vota byly návštěvníkům představe-
ny v krátkém medailonku, promíta-

ném na plátno. 
Druhou kategorií je 

oblast kultury, v níž je oceněnou 
paní Hana Pelikánová. Za své život-
ní poslání si vybrala práci s dětmi a 
tak po celý svůj život pracovala ja-
ko učitelka, či ředitelka v několika 
mateřských školách v okrese, až 
nakonec zakotvila v Poběžovicích, 
kde si na její laskavé „učitelování a 
ředitelování“ v místní mateřské 
škole většina starších občanů dobře 
pamatuje. Po odchodu do důchodu 
pomáhala s výchovou dětí jako 

„pohádková babička“ ve čtenář-
ském klubu místní Knihovny Čítá-
nek. 
Třetí oceňovanou kategorií je ob-
last mezinárodních vztahů, ve které 
je oceněnou Mgr. Miroslava Šebes-
tová. Svoji učitelskou dráhu zaháji-
la v Poběžovické škole, která jako 
jediná v okrese nabízela výuku ně-
meckého jazyka. V roce 1985 došlo 
k organizačním změnám ve vedení 
školy a paní Šebestová se musela 
ujmout funkce zástupkyně ředitele 
školy. V roce 1990 naše město na-
vázalo partnerství s německým 
městem Schönsee a paní Šebesto-
vá v něm vystupovala aktivně. V 
tamní škole zahájila výuku českého 
jazyka a následovala 
společná setkání pe-
dagogů, výlety a ně-
kolikadenní společné 
pobyty žáků škol 
obou partnerských 
měst. V roce 1991 
zahájila pí Šebestová v Německu i 
výuku českého jazyka pro dospělé 
a od té doby uspořádala velké 
množství vzájemných setkání, výle-

tů a společných kulturních akcí Če-
chů a Němců. Ke škole v Schönsee 
se později přidaly další německé 
školy. V roce 2008 se poběžovická 
škola zapojila do projektu Come-
nius a po dva roky spolupracovala 
s žáky a pedagogy celkem čtyř škol 
z Česka, Německa a Rakouska. Od 
roku 1998 se datuje partnerství 
města Poběžovice se švýcarskou 
obcí Radelfingen, kde hrála od po-
čátku se svojí znalostí jazyka nej-

důležitější roli. V roce 2010 byla její 
přeshraniční aktivní práce oceněna 
Centrem Bavaria-Bohemia cenu 
Stavitel mostů (Brückenbauer). Pa-
ní Miroslava Šebestová se osobně 
předávání ocenění nezúčastnila, 
protože si užívala zaslouženého od-
počinku s manželem. Ocenění za ní 
převzal ředitel Základní školy Pobě-
žovice Ing. Petr Lehner. 
Poslední z oceňovaných kategorií je 
sport a v ní byl in memoriam oce-
nění pan Jiří Volfík. Vyučil se živ-
nosti hostinské a výčepnické, ale 
během života si vyzkoušel mnoho 
profesí. Pracoval jako dělník na pi-
le, v lese, také ve Škodě Plzeň, ale 
většinu svého aktivního života pra-

coval v pohostinství. 
Byl sportovně nadán 
a nějaký čas bydlel 
přímo ve Vysokých 
Tatrách, aby tam 
mohl závodit na ly-
žích. O tom, že byl 

dobrým lyžařem svědčí to, že byl 
členem reprezentačního družstva 
pro mistrovství Evropy. V roce 
1945 se stal nájemcem turistické 

chaty na Čerchově, ale protože ne-
patřil k podporovatelům komunis-
tického režimu, strávil několik let 
jako politický vězeň v totalitním vě-
zení. Poté se plně věnoval svým zá-
libám a práci v Lidovém domě v 
Poběžovicích (Hubertus). Jeho vel-
kou láskou byl veškerý sport, a 
proto nechyběl mezi zakladateli fot-
balového oddílu Lokomotiva Pobě-
žovice, později také působil v Rudé 
hvězdě, později Jiskře Domažlice, 
se kterou slavil úspěchy až v divizi. 
Společně s Františkem Pekárem se 
v roce 1973 ujal vedení poběžovic-
ké fotbalové mládeže, se kterou 
pracoval nepřetržitě až do konce 
svého života. Byl rovněž zapáleným 
myslivcem, staral se o svůj revír, 
miloval přírodu. Měl vzácný cit na 
lidi – vždy dokázal odhadnout jejich 
možnosti a následně s nimi praco-
vat tak, aby dosáhli svého maxima. 
Za svého otce převzala ocenění 
dcera Jitka Korecká. 
Na závěr hodinového slavnostního 
aktu ještě starosta města informo-
val přítomné o tom, že v roce 2020 
vlivem velkých omezení nebylo 
možno provést vyhodnocení ankety 
Sportovec okresu Domažlice, a tak 
byly diplomy oceněných zaslány na 
obecní úřady, aby je starostové 
předali dotyčným sportovcům. Po 
uvolnění omezení se však dosud 
nenaskytla vhodná příležitost k 
slavnostnímu předání, až dnes, i 
když se značným odstupem. Pozval 
na pódium judisty Jaroslavu Záho-
řovou a Davida Johánka, kterým di-
plomy předal. 
V závěrečném slovu poděkovala 
moderátorka všem, kteří se na 
dnešní akci dostavili, kteří se podí-
leli na její přípravě, hudebníkům za 
zpříjemnění slavnostního večera. 
Starosta se k poděkování přidal a 
poděkoval moderátorce večera 
Mgr. Evě Vondrašové, které předal 
kytičku, tajemnici MěÚ Poběžovice 
za nahrání všech medailonků oce-
něných občanů a také MKIS a ve-
doucí Bc. Jitce Molnárové. Večer 
uzavřel citátem spisovatele E. M. 
Ramarqua: „Mnozí mají tolik co říci, 
ale nikdy to neřeknou.“ A v tom je 
paralela s našimi oceněnými – oni 
toho hodně udělali, ale nikdy o tom 
nemluvili. 
Díky všem, kteří se na vydařeném 
slavnostním večeru podíleli a uká-
zali tím, že si město dokáže svých 
„velkých synů a dcer“ opravdu vá-
žit!                                        VoK stránka 5 

Město Poběžovice a Základní škola 
Poběžovice. Zřizovatel a jeho vzdě-
lávací zařízení. Vztahy mezi těmito 
dvěma subjekty bývají v různých 
místech různé, ale v Poběžovicích 
jsou přímo vzorové. Město pomáhá  
škole jak jen to jde, a ta vrací stej-
nou mincí svoji pomoc městu. 
V poslední době se například žáci 
školy svými výtvarnými pracemi 
podíleli na výstavě ke 
100. výročí vyslovení 
prvních tezí o Pane-
vropě, jejichž auto-
rem byl Richard Cou-
denhove-Kalergi. 
Další velmi zajímavou 
oblastí spolupráce 
jsou obrázky dětí, 
které město použilo 
jako pozvánky na tra-
diční společenskou 
akci vítání občánků. 
Začátkem listopadu proběhla ve 
městě důležitá kulturní akce - Fes-
tival V kravatě 2022, což je přehlíd-
ka divadelních souborů v místním 

kinosálu. Děti k této akci vyrobily 
malé závěsné kravaty pro účastníky 
festivalu. Mají symbolicky žlutou 
barvu, tedy barvu, kterou prefero-
val nestor místních divadelníků a 
věhlasný propagátor kultury v Po-
běžovicích pan Jiří Pelikán. 
Na přelomu října a listopadu se po-
stupně stěhovala místní knihovna z 
přízemí budovy MěÚ do přízemí bý-

valé spořitelny a zde 
byl rozhodujícím ele-
mentem „živý řetěz,“ 
který vytvořili žáci 
školy a kterým puto-
valo více než 11 tisíc 
knih ze staré do nové 
knihovny. 
Děti základní školy by 
se měly zúčastnit 29. 
listopadu projektové-
ho dne na téma Po-
běžovice a železná 

opona, který se uskuteční v histo-
rických objektech města i za účasti 
dětí z partnerské školy v němec-
kém Oberviechtachu.     MěÚ 

Nevím, zda se to hodí právě do pi-
tavalu. Ale inspirovala mne k tomu, 
zajímavá, byť dlouhá, nedávná 
přednáška o archeologických nále-
zech  na Poběžovicku. Jak už tam 
bylo řečeno, mnohé mohyly byly 
díky intenzivní zemědělské činnosti 
rozorány. A to např. na poli vlevo 
od silnice od zámělíčské železniční 
zastávky do Srb. Dlouho tam byly 
vidět jakési hrby. I když půda zde 
byla intenzivně  využívána. Koncem 
90. let minulého století se archeo-
logové opět vydali do terénu a pro-
cházeli různá“ podezřelá“ pole a 
tak i tady objevili na základě sběru 
pravěké mohyly. Zaregistrovali jich 
9 až 12, a to po obou stranách sil-
nice. Mohyly nebyly nikdy vědecky 
rozebrány. A tak převeliké moderní 
zemědělské stroje se tu zakusují 
stále hlouběji do země. Ještě v 60. 
letch minulého století byly hrby na 
poli velmi zřetelné. Ale, že jsou to 
mohyly se domýšlel málokdo.  

V roce 2022 už jen málokdo tuší, 
že zde bylo něco jiného než pole. 
Jen zkušené oko archeologa, či ge-
ologa dokáže rozlišit úlomek kame-
ne aj, od pravěkého střepu, či ú-
lomku bronzového nástroje, či 
zbraně. A k nálezům ve Slatinském 
polesí? Tady kopali ve 40. letech 
minulého století B. Hellich a J. L. 
Píč, archeologové z tehdejšího Vla-
steneckého (dnes Národního mu-
zea). Část jejich nálezů ze střední 
doby bronzové (dýka, jehlice, ná-
ramky, sekerka, keramická nádo-
ba) jsou dodnes v Národním mu-
zeu, část nálezů zmizela. Původně 
měl velkou archeologickou sbírku 
hrabě Trauttmansdorf v H. Týně, 
kde bylo i mnoho nálezů z okolí Po-
běžovic. Sbírka zmizela spolu s vy-
sídlením Trauttmansdorfů r. 1945. 
A mohyly ve Slatinském polesí? O 
jejich „úpravu“ se postaraly opět 
těžké stroje, tentokrát určené 
k těžbě dřeva.        MŠ    
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ROK 2022-23  
Poběžovice:  
prosinec: 7.12., 21.12., 
leden: 4.1., 18.1., 
únor: 1.2., 15.2. 
 
 

Ostatní obce:  

prosinec: 6.12., 20.12., 
leden: 3.1., 17.1., 31.1., 
únor: 14.2., 28.2. 

Velkou lípu naproti vchodu na hřbi-
tov zná asi v Poběžovicích každý. 
Prý je jí nejméně tři sta let. Snad 
tu zbyla z dob, kdy tady kousek za 
současným hřbitovem (ten je tu až 
od počátku 20. stol.), byly v 17. 
století upřesněny hranice mezi 
panstvím Ronšperk a pivoňských 
augustiniánů. Stával u ní křížek. 
Znovu ho obnovili nadšenci amatéři 
v 21. století.  Křížek někdo nedlou-
ho po jeho obnovení ukradl. Ale byl 
znovu doplněn. A aby se velká lípa 
necítila osamocena, zasadili sem 
členové o.s. Dobrohost lipku mla-
dou. 28. 10. 2008. Bez velké slávy. 
Ale ta také měla namále. Jako ten 
křížek. V zimě ji jeden z neobrat-
ných údržbářů silnice snad nechtě-
ně zlomil. Ale tato mladá lípa opět 
díky jednomu z Dobrohostů přežila. 
A má se k světu.          
          MŠ 

bertus, které i 
u obyčejných občanů vzbudily nový 
zájem o město, v němž žijí. A také 
proslavilo znovu Brokoffovu sochu 
sv. Jana Nepomuckého a barokní 
tradice. A možná by bylo dobré při-
pomenout i ty, kteří nebyli členy 
sdružení, ale kteří oživili Micuko a 
její historii spjatou s Poběžovicemi. 
A což ti, kteří pracovali na obnově 
židovského hřbitova? Současní mla-
dí zástupci Poběžovic mají nač na-
vazovat. Mají štěstí, že se vyznají 
v nových zákonech. A hlavně, že 
jsou mladí a mají dost energie. A 
zpravodaj Poběžovicko? Velkou zá-
sluhu o jeho současnou kvalitu má 
pan Vojtěch Kotlan. Nelze ale ani 
nevzpomenout na zesnulého Josefa 
Bufku, který stál u jeho začátků. Je 
taková píseň od Karla Šípa a Jaro-
slava Uhlíře, o starých a nových 
přátelích… Tedy pro nové nezapo-
mínat na staré. Ne, že by se těm 
starým musela věnovat zvláštní po-
zornost. Ti už, pokud jsou ještě na-
živu, mají svých starostí dost. Jenže 
každý strom má své kořeny jako 
třeba lípy u hřbitova.   M. Špačková 

na koncert  

Dáši Zázvůrkové 
 
 
 
 
 

„Věřím v brzké lepší 
příští“ 

za doprovodu Honzy Horáčka. 
  

Na podporu věžních hodin pro 
kostel svat. Mikuláše v Šitboři. 

  

Neděle 4. 12. 2022 
od 17.00 hodin 

v kostele Nanebevzetí Panny 
Marie v Poběžovicích. 
Vstupné dobrovolné. 

  

Dne 30. 11. 2022 tomu bude  
5 let, co od nás navždy odešla 

paní 
Marie Teplá. 

 

 

 

 

 

 

 
 

Stále vzpomínají synové,  
vnoučata a pravnoučata.  

   

Cokoli jsme na Vás milovali trvá a 
potrvá v srdcích všech navždy.  

  

Dne 13. 10. 2022  
by se dožil 89 let  

pan  
Václav Hojda 

z Poběžovic. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

+  +  + 
 

Dne 22. listopadu 2022 
uplynulo 5 smutných let, 

kdy nás navždy opustila 
maminka, babička a prababička  

  

paní 
Barbora Hojdová 

z Poběžovic. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Stále vzpomínají synové Václav  

a Vlastimil s rodinami  
a Hanka s rodinou. 

   

Dne 10. 12. 2022 uplynulo  
20 let od úmrtí 

paní 
Marie Čadové 

z Poběžovic. 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

+  +  + 
 

26. 10. 2022 uplynulo 
100 let od narození 

pana 
Vladimíra Čady 

z Poběžovic. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Stále vzpomínají  
dcera Marie Čadová 

a syn Jiří Čada s rodinou. 

 
 

 
 

V pondělí 14. 11. 2022  
byl zahájen provoz  

Městské knihovny Poběžovice 
v nových prostorách na adrese 

náměstí Míru 55  
(dříve prostory Centra Pelíšek).  

Otevírací doba  
zůstala nezměněna:  
pondělí 15:00-18:00,  
středa 10:00-13:00,  
čtvrtek 15:00-18:00.  

  

UPOZORNĚNÍ 
  

Ve dnech 26.-30. 12. 2022 
budou uzavřeny Městský úřad 
Poběžovice, MKIS Poběžovice a 
Městská knihovna Poběžovice. 
Ve dnech od 23. 12. 2022 do 
10. 1. 2023 nebude možné 
provádět platby v hotovosti 
v pokladně MěÚ Poběžovice. 

V říjnu tohoto roku byla započata I. 
etapa rozsáhlé rekonstrukce školní-
ho hřiště. V letošním roce, kdy Pl-
zeňský kraj přispěl částkou 600.000 
Kč, získaly nový umělý povrch 
všechny běžecké či rozběhové drá-
hy, obnoveno bylo i doskočiště. 
V příštím roce by měla na zaháje-
nou rekonstrukci navázat II. etapa, 
kdy bude umělým povrchem a dal-
ším potřebným vybavením opatře-
no hřiště na míčové hry. Závěrečná 
etapa bude obsahovat výstavbu 
zcela nového hřiště pro menší děti 
s herními prvky, které bude umístě-
no v levé části travnatého prostoru.  

dokončení ze str. 1 

Knihovna v Poběžovicích každo-
ročně vyhodnocuje anketu o nej-
lepšího čtenáře, kterým se stává 
nejaktivnější návštěvník této kul-
turní instituce. 
Toto je pořadí nejlepších čtenářů 
místní knihovny za uplynulé ob-
dobí, kteří obdrží drobné dárky: 
1. Kubalová Anežka 
2. Johánková Saša 
3. Bártová Ludmila 
4. Král Jaroslav 
5. Vítková Eva 
6. Stejskalová Hana 
7. Fišerová Ladislava 
8. Nevařilová Stanislava 
9. Michajlíková Jaroslava 
Vedení města gratuluje vyhodno-
ceným čtenářům a doufá, že no-
vé prostory knihovny, do kterých 
byl celý knihovní fond, čítající ko-
lem 11 tis. svazků počátkem lis-
topadu přestěhován, bude dů-
stojným místem pro jejich zálibu. 
Velkým přáním všech zaintereso-
vaných je, aby změna prostředí 
přitáhla další nové aktivní čtená-
ře.         VoK   

V  Ý  Z  V  A 
  

Z důvodu chystané projekto-
vé dokumentace na záchranu 
zámku hledáme pamětníky, 

kteří by dokázali popsat inte-
riér zámku. V případě ochoty 
a zájmu spolupracovat nás 
kontaktujte na telefonním  

čísle: 603 482 666. Děkuje-
me! Město Poběžovice  

V roce 1992 se Město Poběžovice 
poprvé rozhodlo zakoupit nový elek-
trický hodinový stroj do věže koste-
la, aby občanům města mohly kos-
telní hodiny sloužit k rychlé časové 
orientaci. Postupně ale stroj začal 
vykazovat značnou nepřesnost, až 
byl vypnut a s ním utichly i zvony. 
Ve druhé polovině tohoto roku zača-
lo vedení města uvažovat o koupi 
nového strojku a to hlavně na po-
pud pana Josefa Budského, který 
doporučil i osvědčenou hodinářskou 
firmu. Vše se podařilo vyjednat a na 
začátku listopadu se nejen rozhýba-
ly ručičky na ciferníku, ale opět se 
rozhoupal jeden ze dvou zvonů. 
Zvonit pro nás pro všechny bude 
vždy v pravé poledne, v sedm hodin 
večer a ve tři hodiny odpoledne 
v pátek. Upřímné poděkování patří 
panu Markovi Burší-
kovi, který bez ná-
roku na honorář 
přichystal novou e-
lektroinstalaci pro 
hodinový stroj a 
znovu nastavil odbí-
jení zvonu.       kpz 


